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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
14 lutego  2011 roku 

godz.1530 

 

PROTOKÓŁ NR   V  / 2011 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
Ad. 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji  stwierdzając prawomocność 
obrad, na sesję przybyło 15 radnych ; wszyscy obecni. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wniosku Wójta Gminy z dnia 14.02.2011r o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie utraty mocy obowiązującej uchwał Rady Gminy Nędza w 
sprawie : reorganizacji samorządowej instytucji kultury i w sprawie : nadania Statutu Gminnemu 
Centrum Kultury w Nędzy.( zał. do Protokołu). 
 
Wójt Gminy Anna Iskała wyjaśniła ,że nadzór prawny Wojewody  rygorystycznie wymaga ,aby prawo 
miejscowe poddane zostało konsultacjom, termin mija dzisiaj o godz.17

00 ,
 

Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 1 głosem wstrzymującym się  przyjęła zmiany w 
porządku obrad , który przedstawia się następująco:   
 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 

WNIOSEK WÓJTA GMINY Z DN.14.2.2011r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji 
projektu uchwały 
INFORMACJA  dot. odtworzenia  prawidłowych stosunków wodnych na terenie rezerwatu 
przyrody Łężczok -  referuje Nadleśniczy Z. Pietras 

 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  IV  / 11 z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) powołania stałej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej 
działania ; 

2) powołania stałej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania ; 
3) powołania stałej Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej 

działania ; 
4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2012 rok środków stanowiących fundusz sołecki 

; 
5) utraty mocy obowiązującej uchwał Rady Gminy Nędza w sprawie: reorganizacji samorządowej instytucji 

kultury i w sprawie nadania Statutu Gminnemu Centrum Kultury w Nędzy  
 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 

1) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  
     awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego; 
2) Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami , o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie za rok 2010;  

3) RAPORT  z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nędza na lata 
2008-2010 za rok 2010;  

8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Przewodniczący RG udzielił głosu Nadleśniczemu z Rud R. mgr inż. Zenonowi Pietrasowi ,który 
przedstawił radnym dokument: „Odtworzenie prawidłowych stosunków wodnych na terenie rezerwatu 
przyrody Łężczok „ ( załącznik).  
 
Radny Jan Francus zapytał ,kto będzie prowadził po 2014 roku gospodarstwo: Nadleśniczy 
odpowiedział ,że  jest to Gospodarstwo Rybackie Niemodlin k/Opola  ( wchodzą w skład 
Przedsiębiorstwa Lasów Państwowych –Rudy, Żory i Niemodlin) . 
Radny Krystian Placzek podziękował za prezentację i poinformował ,że od strony południowej 
Łężczoka, tam gdzie jest to stare koryto znajduje się zasuwa, należy ją również uwzględnić w nowych 
planach . 
Radny Krystian Okręt zwrócił uwagę ,że na terenie Rezerwatu znajduje się zabytkowy pałacyk ; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że jest to własność prywatna, ale ze względów proceduralnych trudno 
wyegzekwować obowiązki na nowym właścicielu. 
Radny Henryk Postawka powiedział ,że Rezerwat powstał w 1957r.; Nadleśniczy potwierdził ,że 
ostatni remont przeprowadzono tam  w 1942 roku. 
Radny Julian Skwierczyński zapytał ,czy na terenie Rezerwatu i na polach wokół Rezerwatu można 
polować ; Nadleśniczy potwierdził ,że wokół Rezerwatu jest obwód łowiecki , w samym zaś 
Rezerwacie polować nie można. 
 
 
Przewodniczący RG podziękował przybyłym gościom i zarządził przerwę w obradach- godz.16

30 . 

 

Radni wrócili na salę obrad o godz.16
35 .

 
 
Ad. 2 
 
Do Protokołu Nr IV/ 2011 radny Roman Marcol wniósł uwagę ,że na str.5  przy  głosowaniu nad 
przyjęciem uchwały w sprawie reorganizacji samorządowej instytucji kultury wynik przedstawiał się 
następująco:  10 głosów za, 3 głosy przeciwne ,1 głos wstrzymujący się .; innych uwag nie zgłoszono. 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się  zatwierdziła Protokół Nr IV / 2011.  
 
Ad. 3  
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur ;  radni otrzymali do wiadomości 
treść skargi wniesionej przez pana Andrzeja Młynka na działalność Wójta Gminy w sprawach podatku 
od środków transportowych  ; skarga została przekazana do rozpatrzenia na najbliższym posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej ; projekt uchwały zostanie przedłożony po otrzymaniu stanowiska Komisji 
Rewizyjnej w tej sprawie.  
 
Ad. 4 
 
Wójt Gminy przedstawiła ustnie „Sprawozdanie o pracach realizowanych od 1 lutego 2001roku: 
1.02.2011r.   spotkanie w Starostwie dot. melioracji ,własności rowów, przystąpienie do Programu dla  
                       wsi Ciechowice; 
                      Zebranie Wiejskie w Babicach ,wybór sołtysa i Rady Sołeckiej; 
2.02.2011r.  spotkanie w sprawie prac w Łężczoku realizowanych przez Nadleśnictwo Rudy; 
                     spotkanie z Aldoną Krupa w sprawie dalszego finansowania działalności Zespołu                          
                     Łężczok  ; 
3.02.2011r.   Zebranie Wiejskie  w Szymocicach ;wybór sołtysa i Rady Sołeckiej ; 
4.02.2011r -  Zebranie Wiejskie  w Łęgu ;wybór sołtysa i Rady Sołeckiej ; 
7.02.2011 r. - Zebranie Wiejskie  w Górkach Śl. ;wybór sołtysa i Rady Sołeckiej ; 
8.02.2011 -   udział w spotkaniu z przedsiębiorcami z terenu Gminy na zaproszenie  
                      Przewodniczącego RG ;   oferta na teren ok. 9ha pod usługi i przemysł;  
9.02.2011r. -  Konwent Wójtów ; omawianie trybu postępowania administracyjnego przy wydawaniu  
                       decyzji ws. rozgraniczeń ,podziałów geodezyjnych ; uprawnienia posiadają geodeci ,nikt  
                       z zatrudnionych w urzędach takich uprawnień nie posiada ; przyjęcie stanowiska w  
                       sprawie bezpłatnego udostępniania przystanków przedsiębiorstwu komunalnemu ;  
                       informacja dot. braku w planie remontów Powiatu dróg z terenu gmin ; 
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10.02.2011r.  – szkolenie w Starostwie nt. melioracji; objazd z Firmą Vattenfall dot. dodatkowych  
                          punktów świetlnych na drogach ; 
12.02.2011r.  – odbiór w Katowicach z rąk ministra Millera  promesy na kwotę 280 tyś. zł na usuwanie  
                         skutków powodzi : ul. Nad Suminą i Tuwima w Nędzy ,remont mostku koło GOSiR ,  
                          naprawa nawierzchni ul. Jesionowej;  jest szansa na następną transzę;  
 
Radny Roman Marcol zapytał ,czy jest konkretny inwestor w Gminie; Przewodniczący RG 
odpowiedział ,że chodziło głównie o reklamę , trwa szukanie inwestora; 
Radny Roman Marcol zapytał ,co dalej ze Spółką Wodną w Gminie ; Wójt Gminy potwierdziła ,że dwa 
lata temu wszystkie dokumenty zostały przygotowane przez Urząd, Spółka Wodna została 
zarejestrowana ,jest to działalność niezależna od Gminy ,prowadzona przez rolników , składkę 
powinien płacić każdy ,kto korzysta z urządzeń wodnych ; Przewodniczący RG dodał ,że dopóki nie 
będzie uregulowań prawnych ,to nie będzie też możliwości egzekwowania obowiązków.  
 
 
Ad. 5 
 

1) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; wszyscy radni podtrzymali deklaracje 
do prac w poszczególnych komisjach; nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr V/ 33 /2011 w sprawie powołania stałej Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania . 
 
 

2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; wszyscy radni podtrzymali deklaracje do 
prac w poszczególnych komisjach; nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr V/ 34 /2011 w sprawie powołania stałej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  
oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania . 
 

3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; wszyscy radni podtrzymali deklaracje do 
prac w poszczególnych komisjach; nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr V/ 35 /2011 w sprawie powołania stałej Komisji Spraw Społecznych i 
Bezpieczeństwa  oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania . 
 

4) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; wyjaśnień i odpowiedzi na pytania 
radnych udzielała skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda ; dyskusję zamknięto . 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 9 głosami za , 4 głosami przeciwnymi i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr V / 36/ 2011 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy na 2012 rok  środków stanowiących  fundusz sołecki.  
 

5) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ;Wójt Gminy powiedziała ,że nadzór 
prawny Wojewody stwierdził ,że należy dokonać zmian w postępowaniu związanym z 
ogłoszeniem prawa miejscowego; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr V / 37/ 2011 w sprawie utraty mocy obowiązującej  uchwał Rady Gminy 
Nędza w sprawie :  reorganizacji samorządowej instytucji kultury i w sprawie : nadania Statutu  
Gminnemu Centrum Kultury w Nędzy. 
 
 
Ad.6  
Na interpretacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji udzielone zostały odpowiedzi. 
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Ad. 7 
 
Radny Jan Francus : 

1) podziękował za objazd wsi Górki Śl., znane są teraz wszystkie bolączki ; 
2) zapytał kto zajmuje się audytem w Urzędzie Gminy – pani Edyta Szajt; 
3) poinformował o promocji Gminy na antenie warszawskiej telewizji. 

 
Radny Roman Marcol za zgodą Przewodniczącego RG rozdał wszystkim radnym  dokumenty.(zał. do 
Protokołu).  
 
Radny Julian Skwierczyński za zgodą Przewodniczącego RG rozdał radnym materiały ,zawierające 
konkretne pytania i interpelacje ; Przewodniczący RG stwierdził ,że skoro radni otrzymali materiały na 
piśmie ,nie będzie ich odczytywania na sesji;  
 
Radny Jan Francus poinformował ,że Komisja Rewizyjna złożyła wniosek do zmian w statucie 
dotyczący długości wypowiedzi radnych i ich interpelacji. 
 
Radny Grzegorz Swoboda : 

1) podziękował za organizację turnieju tenisowego w Nędzy; 
2) wnioskował pomalowanie przystanku autobusowego w Nędzy ; 
3) zapytał ,kiedy będzie możliwa wypłata kwot w sklepach GS, na razie nie ma takiej możliwości. 

 
Radny Krystian Okręt : 

1) zapytał co z Festynem Majowym; Wójt Gminy potwierdziła ,że na pewno będzie , 
przygotowywany jest przetarg , potem zostanie ustalony szczegółowy program ; 

2) wnioskował o naprawę ławki na przystanku Mała Nędza; 
3) wnioskował o utwardzenie drogi obok posesji pana Tomali  -będzie to robione; 
4) wnioskował o czyszczenie rowów na ul. Brzozowej; w najbliższym czasie będą roboty 

wykonywane;  
 
Radny Krystian Placzek: 

1) zaprotestował przeciwko potraktowaniu wypowiedzi radnego Juliana Skwierzyńskiego jako 
niedopuszczalne, każdy ma prawo się wypowiadać na sesji;  

2) omówił sposób postępowania poprzedniej RG przy zmianach w Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu ; zarzuty uważa za nieuzasadnione ,. 

 
Radny Julian Skwierczyński powiedział ,że już Nowiny Raciborskie opublikowały artykuły , on nie ma 
dodatkowych zarzutów ,ale pytania ; Przewodniczący RG potwierdził ,że dane są zawarte w protokole 
z kontroli wewnętrznej ;Wójt Gminy powiedziała ,że na pisemny wniosek protokół może zostać 
upubliczniony. 
 
Radna Renata Bienia: 

1) prosiła o zgodne działanie , jako radni mamy współpracować , nie zabierajmy sobie głosu , 
dajmy szanse do wypowiedzi przynajmniej na posiedzeniach Komisji. 

 
Radny Grzegorz Swoboda: 

1) wnioskował o to ,aby poziom dyskusji na sesji dotyczył spraw merytorycznych ,istotnych , 
zachowana została powaga sesji. 

 
Radny Jan Francus : 

1) zgłosił ,że drzwi przy wejściu do sali gimnastycznej nadal są uszkodzone. 
 
Radny Roman Marcol : 

1) zapytał o organizację ruchu na parkingu przy ZSG w Nędzy . 
 
Radny Rafał Lincner : 

1) wnioskował ,aby ograniczyć ruch wokół budynku szkoły ; 
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Przewodniczący RG zapytał radnego Juliana Skwierczyńskiego czemu mają służyć przedstawione 
radnym tabele; radny Julian Skwierczyński odpowiedział ,że mają zweryfikować stwierdzenia w 
Prasie, pokazać jak można manipulować informacją.; radny Julian Skwierczyński złożył trzy 
interpelacje na ręce Przewodniczącego RG. 
 
Radny Henryk Postawka zaapelował do radnych o przekazanie pomocy finansowej dla chorego 
Karola Cieślara na rehabilitację . 
 
Przewodniczący RG zaapelował do radnych o pomoc finansową dla rodziny tragicznie zmarłego z 
Babic – Romana Heisig . 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad i nie ma więcej pytań zwrócił się 
do radnych ,aby  przystąpili do ukonstytuowania się stałych Komisji ; wybrano: 
 
radną Alicję Kowol – przewodniczącą Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego ; 
radnego Henryka Postawkę – przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Sportu; 
radnego Karola Kalembę – przewodniczącym Komisji Spraw Społecznych i bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący RG zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 14 lutego 2011 roku godz.18

20
. 

 
 
 
Protokołowała K. Tront 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


